



CANADA

**C
o
m
m
u
n
i
q
u
é**

No. 81

ACL
FOR IMMEDIATE RELEASE
NOVEMBER 17, 1970

CANADIAN-ALGERIAN RELATIONS

DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS
MINISTÈRE DES AFFAIRES EXTÉRIEURES

The Department of External Affairs announced today that an economic delegation from Algeria, comprising senior officials from a number of Algerian ministries, has just completed a visit to Ottawa from the 12th to the 16th of November. The Algerian delegation was led by Mr. I. Jazaïry, Director of Economic, Cultural and Social Affairs in the Algerian Ministry of Foreign Affairs. Also represented in the delegation were the Algerian ministries of Finance, of Commerce, of Industry and Energy, of Agriculture and Agrarian Reform, of Transport, of Primary and Secondary Education and of the Permanent Committee for the Development of Algiers.

The delegation had been invited to Ottawa for the purpose of discussing with senior Canadian officials a wide range of commercial, economic and development assistance questions. Discussions have included the possibilities for increased sales of Canadian products to Algeria, the possible granting of Canadian credits to facilitate such sales, development assistance projects already under negotiation and possible new projects.

During the course of the visit of the Algerian delegation, two development assistance agreements involving Algerian fishery and forestry projects were signed.

The delegation signed, on behalf of the Algerian Government, a long term wheat agreement with the Canadian Government for the purchase of from 850,000 to 1,000,000 tons of Canadian wheat. This agreement will extend from August 1, 1971 to July 31, 1975.

The visit of the Algerian economic delegation reflects a desire on the part of the governments of Canada and Algeria to improve and strengthen economic and commercial ties between our two countries to their mutual benefit.



CANADA

ÉQUINOX COMMUNICATIONS

no 81

POUR DIFFUSION IMMEDIATE
LE 17 NOVEMBRE 1970

RELATIONS CANADO-ALGERIENNES

DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS
MINISTÈRE DES AFFAIRES EXTÉRIEURES

Le Ministère des Affaires extérieures a annoncé aujourd'hui qu'une délégation économique algérienne a séjourné à Ottawa du 12 au 16 novembre pour s'entretenir avec les représentants du gouvernement du Canada de diverses questions économiques d'intérêt commun. La délégation algérienne était dirigée par Monsieur I. Jazafry, Directeur des Affaires économiques, culturelles et sociales au Ministère des Affaires étrangères algériennes. Elle était constituée outre les représentants du Ministère des Affaires étrangères, de représentants des ministères de l'Agriculture et de la Réforme agraire, des Finances, du Commerce et de l'Enseignement primaire et secondaire, de l'Industrie et de l'Energie et du Comité permanent d'Etudes, de Développement, d'Organisation et d'Aménagement de l'Agglomération d'Alger.

La délégation algérienne, invitée à Ottawa par le gouvernement canadien, a examiné de concert avec les hauts fonctionnaires canadiens intéressés, des questions impliquant les domaines de l'aide, du commerce et des relations économiques en général. Il s'est agi d'étudier les possibilités d'accroître le commerce algéro-canadien, l'octroi de crédits canadiens pour encourager nos exportations vers ce pays et d'examiner des projets d'aide actuellement en instance de réalisation ainsi que de nouveaux projets éventuels.

Pendant ce séjour, deux accords sur l'aide ont été signés par les chefs respectifs des deux délégations. Il s'agit de projets intéressant les industries forestière et des pêcheries en Algérie.

Les deux gouvernements ont également signé un accord commercial à long terme sur l'achat de blé par l'Algérie. L'Algérie achètera de 850,000 tonnes à 1,000,000 de tonnes de blé canadien réparti sur une période de quatre ans à partir du 1er août 1971.

La visite de la délégation économique algérienne reflète le désir partagé de part et d'autre d'intensifier et multiplier les relations économiques entre les deux pays pour leur bénéfice commun.